
Sejlklubben Esrum Sø 

Formandens beretning v. generalforsamling 20. februar 2024 
 

Medlemmer 
Vi er pr. 31-12-2023 i alt 173 medlemmer - 152 seniorer (over 26 år) og 21 juniorer. 
 

Havnen 
Alle pladser på ydermole, indermole og vinterplads er udlejet – altså ingen ledige. På land ved 
indermolen er der ca. 15 private joller + klubjoller (bl.a. 2 laser, 3 feva, 6 tera, 5 zoom8, én 29ver 
og optimistjoller). 
 
  Havnen er blevet uddybet så store både kan komme ind til kranen. Det er udført i hele kranbassin 
og videre til en sejlrende fra kran-molen over til ydermolen. Projektet startede for ca. 4 år siden 
med prøveudtagning af bundsediment og analyser. I 2023 fik vi myndigheders godkendelse til at 
gå i gang. 
  Lars L. og Claus M. opmålte dybder de kritiske steder og beregnede hvor meget der ca. skulle 
graves væk. 
  Efter møde med miljømyndigheden Fredensborg Kommune blev der indhentet to tilbud. Et mindre 
entreprenørfirma fra Havreholm blev valgt og arbejdet påbegyndt i slutningen af august. Der blev 
udgravet 45 m3 i kranbassin og 10 m3 i "sejlrenden". Der blev udtaget prøver af første 
dræncontainer med resultat: "lidt forurenet sediment" og det var afgørende for at budgettet holdt. 
Arbejdet blev færdigt i slutningen af september. 
  Søens vandniveau har varieret meget de senere år. I efteråret 2022 var den meget lav, så store 
både gik på grund kritiske steder. Lige nu (februar 2024) er søen højere end nogensinde. 
  Der er lavet ny rampe ved inderste flydebro og bolværk på molen repareret. 
  Stor tak til Claus og Lars for styring af havneprojekter i 2023. 
   

Aktiviteter i klubben 
 
Filmaftener i februar 

- Amatører til søs af Lasse Åberg 
- Seniorafdelingen viste den danske klassiker Martha 

 
Kapsejlads: 

- Aftenmatcher med ti 606’ere én wayfarer – og én sneipe jolle. Stor tak til Poul og John for 
fast og kompetent dommertjans i hele sæsonen. 

- Zoom8 stævne 13-14. maj med 23 deltagere (13 piger og 10 drenge) som gennemførte 8 
sejladser i 3-5m/s. Lige som i 2022 kom dommer, sejladsleder og en del af grejet ude fra 
(organiseret af bl.a. Dansk Sejlunion). To her fra SES (Toke og Mathias) deltog i stævnet. 
Stor tak til Nina for at have ledt stævnet her til klubben. 

- Søens hurtigste 17/9 med 10 deltagere i solskin og ca. 4m/s. Stor tak til Poul og John for 
det fine arrangement. Der var efterfølgende frokost i klubhuset. 

- Lørdagssejlads - kl. 13:00 september-oktober. Afviklet tre gange. Tre gange var der over 
12m/s og derfor aflyst. I alt fem 606’ere deltog. 
 

Sejlerskole for voksne 
Sejlerskolen 2023 havde en god sæson med 9 tilmeldte elever. Seks elever deltog også forrige 
sæson, mens tre var nye. Sæsonen strakte sig fra 9. maj til 20. september, med 19 planlagte 
skolesejladser. 
Afslutningsvis bestod tre elever Dansk Sejlunions praktiske prøver.  
Undervisningen fulgte Dansk Sejlunions "instruktørhåndbog 1+2" og alle fik tildelt teoribogen "Gast 
- kom godt i gang med sejlads". Elevernes individuelle ønsker og behov dannede grundlag for valg 
af øvelser. 



Sejladserne indledtes med skippermøde, der dækkede teori og dagens øvelser, efterfulgt af 
klargøring af både og praktisk træning. Dagen afsluttedes med debriefing i klubhuset. 
To faste instruktører, Kim Rothman og Klaus Hindsø (koordinator), stod for træningen. Sejladserne 
foregik primært i elevernes og klubbens både efter behov, uden mangel på både. 
 
Senior afdelingen 
Pt. ca. 30 deltagere. Sejler onsdage fra ca. 10:00-15:00. Der bruges mest private både, men også 
klubbens Drabant og 606’ere benyttes. Afslutningsfrokost i november med over 30 deltagere. Der 
er vandreture og sociale arrangementer i klubhuset i vinterhalvåret. Tak for de gode billeder på 
Facebook Tommy. Klubbens både (to Drabant og to 606’ere) klargjort og søsat i foråret samt 
afrigget og opstillet på vinterpladsen i efteråret. 
 
Ungdomsafdelingen 
Der har i 2023 været ca. ni joller tilmeldt træning om mandagen. Tre nye sejlere og seks som har 
været med i flere år. På gode dage har alle ni både været på vandet. Generelt har der været 
mange fine sejladser på søen og alle sejlerne er blevet dygtigere. 
  Årets program har desuden bestået af teoriundervisning i klubben, jollekæntringsøvelser i Hillerød 
Svømmehal, forældre-sejlads i juni, sommer sejlads over en weekend i august med meget sejlads 
og overnatning på havnen. 
  Sejlklubben havde en stand på Slotsmarked Fredensborg lø. 9. sep. og der var stor interesse 
blandt besøgende (børn og forældre). Ca. 14 tilkendegav interesse for at deltage i 2024. 
 
Flotillesejlads 
Ca. 8 både har flere gange sejlet sammen en søndag. Nærmere aktiviteter aftalt på broen. Dette 
kan være sejladsøvelser, deling af erfaringer mv. Som regel lægges til ved Gribskov for mad eller 
kaffepause. 
 

Andre begivenheder og aktiviteter  

 
Sejlklubben har solgt 606’er Aura og købt alternativ Seven Eleven som er af nyere dato og bedre 
stand. Tak til Teunis, Claus og Kim for køb/salg og transport. 
 
Sct. Hans aften med grill arrangement og bål på stranden. Fint vejr og mange besøgende. 
 
Oprydningsdage i maj og september med ca. 20 fremmødte begge gange. Vinterplads gjort til 
parkering i foråret og klargjort til bådpladser igen i efteråret. Derudover ryddes op, gøres rent og 
beskæres krat og ukrudt. I februar er der fældet træer på ydermolen. 
 
Endrupskolen har haft lånt klubhuset i forbindelse med svømmeundervisning i Esrum sø i august 
september. 
 
Klubhusets terrasse repareret og malet og der er opsat nye bordbænke. Stor tak til Børge for at 
være tovholder for kommune og håndværkere og for fremstilling og opsætning af de nye 
bordbænke. 
 
Sejlklubben har fået ny hjemmeside i klubmodul systemet. Følgende er nu samlet i Klubmodul: 

- Almen information om sejlklubben – herunder kontaktpersoner, kalender, nyheder, billeder 
samt faciliteter og muligheder. 

- Medlemsadministration – herunder indmelding og medlemskartotek. 
- Regnskabsprogram. 
- E-post - kan hurtigt og nemt sendes til alle eller en gruppe af medlemmer. 

  Medlem til medlem kommunikation kører pt. udelukkende i SES Facebook-gruppe. Denne meget 
nem at bruge – også fordi stort set alle kender FB i forvejen. 
  Reservation af klubbåde og kranvogn kører i et andet program, da klubmodul ikke umiddelbart 
kan lave det vi har brug for. 
 



Sejlklubben har fået nyt nøglesystem som først og fremmest udmærker sig ved at vi nu kun 
behøver én nøgle. Det hedengangne Ruko-system blev gradvist mere dyrt.  
  Administration af nøgler er flyttet over i klubmodul-medelmskartotek og varetages i dag af Martin. 
Vi takker Tage Møller Jensen for at have administreret nøgler igennem mange år. 
 
Der er opsat nye redningsstiger ved mole og broer. Disse har lys drevet af solceller. Stor tak til 
Martin for anskaffelse og opsætning af redningsstiger. 
 

Afslutning 
Tak for godt samarbejde til bestyrelsen, udvalg og til frivillige medhjælpere bl.a. ved 
oprydningsdage, stævner og instruktører. 
 
 

 


